
 با توجه به تازه ترین 
سعيد احمديان
      گزارش

اختلافات مدیران 
و  اســـتقلال 
اسـتراماچوني و متهـم کـردن یکدیگـر بـه 
دروغگویی، به نظر می رسد علاوه بر از بين رفتن 
حریم مربي و مدیر، بازگشـت این سرمربي به 
نيمکـت آبي پوشـان منتفـي شـده اسـت.

ماجراي استقلال و استراماچوني انگار تمامي ندارد و 
در این بين هوادار استقلال است که سرگيجه گرفته، 
به طوري که در دو هفته ای که از رفتن س��رمربي 
ایتاليایي از ایران می گذرد، آنقدر صحبت های ضد 
و نقيض از دو طرف ماجرا به گوش رسيده که امروز 
هواداران آبی پ��وش بين اس��تراماچوني و مدیران 
باشگاه مانده اند که چه کسي راست می گوید و چه 
کسي دروغ. یک روز خبر از پرداخت طلب استرا و 
رزرو بليت بازگشت او به تهران می دهند و روز دیگر 
از ایتاليا خبر می رسد که پولي به حساب سرمربي 
ایتاليایي واریز نش��ده که بخواهد بليت بازگشت را 

رزرو کند و این ماجرا همچنان تکرار می شود!
   قولي که عملي نشد

18 آذر ماه وقتی آندره استراماچوني دید که مدیران 
تيم براي پرداخت مطالباتش امروز و فردا می کنند، 
به سيم آخر زد و چمدان هایش را جمع کرد و به رم 
برگشت تا صدرنشيني  آبي ها، آن هم پس از چند 
سال به کام شان زهر ش��ود. البته ابتدا کمتر کسي 
تهدید اس��ترا را جدي گرفت و مدیران اس��تقلال 
که پاي وزارت ورزش و وزارت ام��ور خارجه را هم 
به این ماجرا باز ک��رده بودند، وع��ده دادند به یک 
هفته نرسيده پول استرا را به حسابش واریز کنند 
و دوباره او را روي نيمکت استقلال بنشانند. با این 

حال رساندن 160هزار یورو به استرا آنقدر سخت 
و پيچيده شد که سرانجام با به ميدان آمدن سفير و 
وزیر، این پول به حساب استرا واریز شد تا این مربي 

به گفته خودش آماده بازگشت به تهران شود.
اس��ترا پس از اینکه مطالبات��ش را دریافت کرد با 
س��فير ایران در ایتاليا عکس ی��ادگاري گرفت تا 
خيلي ها از پایان خوش ماجراي اس��ترا و استقلال 
صحبت کنند و هواداران آبی پ��وش با چک کردن 
پروازهاي رم – تهران، خودشان را براي استقبال از 
سرمربي محبوب شان در فرودگاه امام آماده کنند. 
او با تلویزیون اسکاي اسپورت هم مصاحبه کرد و با 
بغض گفت که براي قولي که براي قهرماني به یکي از 

هواداران معلول داده به تهران برمی گردد!
   سنگ جدید استرا جلوي پاي باشگاه

در حالي که همه در انتظار مشخص شدن تاریخ 
بازگشت استرا بودند، سکوت مسئولان استقلال 
پس از واریز پول به حساب س��رمربي ایتاليایي، 
تردیدها را برای حل مشکل باشگاه و استرا افزایش 
داد و مش��خص ش��د هنوز مش��کل حل نشده و 
استراماچوني به رغم قول بازگشت، فعلًا برنامه ای 
براي آمدن به تهران ندارد تا بار دیگر استقلال و 
اس��ترا در ماجراي اختلاف شان به نقطه سر خط 
برگردند. پس از چند روز سکوت مسئولان باشگاه 
استقلال و س��رمربي ایتاليایي، س��رانجام عصر 
دوشنبه بود که درخواست جدید استراماچوني 
براي بازگش��ت به ته��ران خيلي ه��ا را که تصور 

می کردند مشکل حل شده بهت زده کرد.
اس��تراماچوني این بار طبق آنچه برخي از اعضاي 
هيئت مدیره استقلال مدعي شده اند، خواسته های 
جدیدي را از باشگاه مطالبه کرده و خواهان پرداخت 

کل مبلغ قراردادش به صورت یکجا براي س��فر به 
ایران شده است. در یکي از بندهای درخواست هایی 
که وکيل رسمی استراماچوني روز یک شنبه برای 
باشگاه استقلال ارسال کرده، آمده است: »مبلغ ۴۷0 
هزار یورو در یک قسط به همان شکل و حساب بانکی 
به عنوان آخرین پرداخت��ی بلافاصله بعد از امضای 
قرارداد پرداخت شود. این شرایط  الزامی برای اعتبار 
قرارداد است و در نتيجه آقای استراماچونی و اعضای 
کادر فنی اش تا زمانی که مبلغ گفته شده به ترتيب 
بالا پرداخت نشود به تهران س��فر نخواهند کرد.« 
نکته عجيب غيرقابل مذاکره بودن این بند از سوي 
وکلاي استراست: »لطفاً این را در نظر داشته باشيد 
که این بندها غيرقابل مذاکره است و تنها در صورتی 
اعتبار دارد که در ۲۴ ساعت آینده توسط استقلال 

پذیرفته شود.«
   چه کسي دروغ می گوید؟

هواداران استقلال که اميدوار بودند با پرداخت پول، 
اس��ترا برگردد، این بار با خواس��ته جدید سرمربي 
ایتاليایی شان با یک ش��وک جدید روبه ر و شدند تا 
بار دیگر بازگش��ت این مربي به تهران فعلًا منتفي 
شود. برخلاف دفعه های قبل این بار باشگاه استقلال 
با درخواست استرا براي دریافت کل مبلغش براي 
س��فر به تهران مخالفت کرد. در بخش��ي از بيانيه 
باشگاه استقلال درباره خواسته سرمربي ایتاليایي 
آمده است: »سوای اختلاف اساسی با عرف معمول 
در جهان فوتبال، باشگاه اس��تقلال اعلام می کند 
همانگونه که تاکنون مبلغ قابل توجهی از حق الزحمه 
استراماچونی و همکارانش را پرداخت کرد، از این 
پس نيز حقوق ماهانه به ص��ورت مرتب و در موعد 

مقرر به حساب واریز خواهد شد.«

در ادامه ماجرا، این بار استراماچوني در استوري هایی 
که در اینس��تاگرام منتش��ر کرد با انتقاد شدید از 
مدیران استقلال، ادعای استقلالی ها را دروغ و اسناد 
منتشر شده از جانب آنها را جعلی خواند. در بخش 
پایاني پاسخ استرا آمده اس��ت: »آماده بازگشت به 
استقلال، پيش بازیکنان س��ابقم و هوادارانم بودم 
که آنها مدارک و اطلاعات جعلی منتش��ر کردند تا 
اعتبار من و توافق حاصل شده را خراب کنند. آنها 
نمی خواهند در استقلال باش��م و نمی خواهند که 
برگردم. نمی دانم که آیا من سرمربی خوبی هستم یا 
نه، اما قطعاً انسان صادقی هستم.« باشگاه استقلال 
اما دیروز اسکرین شات ایميل وکلاي استراماچوني 
را منتشر و به نوعي ادعاي جعلي بودن خواسته های 
استرا را زیر س��ؤال برد تا هواداران استقلال هر روز 
بيشتر از دیروز در این ماجرا سرگيجه بگيرند که چه 

کسي راست می گوید و چه کسي دروغ!
   خداحافظ همين حالا

با این حال چه مدیران اس��تقلال در این باره محق 
باشند و چه اس��تراماچوني به گفته خودش صادق 
باش��د، به نظر می رس��د با توجه به اتفاقاتي که در 
1۷ روز گذش��ته رخ داده و دو طرف همدیگر را به 
صداقت نداش��تن متهم کرده اند، در صورت ادامه 
همکاري استقلال و اس��تراماچوني با از بين رفتن 
حرمت هایی که بين مدیر و سرمربي باشگاه وجود 
داشت، پيش بينی تکرار موفقيت های استرا سخت تر 
از هر زماني خواهد بود، هرچند که به نظر می رسد 
با توجه به شرایط موجود برخلاف وعده سخنگوي 
وزارت ورزش براي »طلوع« استراماچوني، این مربي 
دیگر به ایران بازنخواهد گشت و پرونده حضور دوباره 

او روي نيمکت استقلال در حال بسته شدن است.
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گزارش »جوان« از درگيری های مجازی استقلال و استراماچوني

شیوا نوروزی

قهرماني آليش بانوان تاريخي بود 
زهرا یزدانی، کشتی گير وزن ۵۵ کيلوگرم تيم ملي کشتي آليش ایران 
در مسابقات جهانی که در جایگاه سوم قرار گرفت و به مدال برنز رسيد 
با اشاره به زحمت و تلاش تمام ملی پوشان براي کسب عنوان قهرماني 
این مسابقات در قزاقستان گفت: »برای اولين بار قهرمان جهان شدیم 
که نتيجه ای تاریخی بود. کش��تی گيران ایران در این مسابقات در حد 
توان از خود مایه گذاشتند. علاوه بر این برای اولين بار در بخش بانوان 
طلای جهان را کسب کردیم که افتخار بزرگی است و به هانيه عاشوری 
)کشتی گير طلایی ایران در قهرمانی جهان( تبریک می گویم. با نتيجه 
خوبی که در مسابقات جهانی گرفتيم شاید بتوانيم حمایت بيشتری را از 

طرف مسئولان نسبت به خود داشته باشيم.«

اتحاديه جهاني کشتي پيگير وضعيت يزداني
اتحادیه جهانی کشتی پيگير آخرین وضعيت حسن یزدانی پس از انجام 
عمل جراحی ش��د. مصدوميت و عمل جراحی حس��ن یزدانی، چهره 
شاخص و عنوان دار کش��تی ایران بازخورد زیادی در محافل داخلی و 
خارجی داشت و چهره های زیادی پيگير وضعيت این کشتی گير شدند. 
اتحادیه جهانی کشتی نيز پيگير آخرین وضعيت حسن یزدانی شد و به 
آخرین وضعيت او پس از انجام عمل جراحی اشاره کرد. حسن یزدانی در 
گفت وگو با خبرنگار اتحادیه جهانی کشتی اظهار داشت: »عمل خوبی 
بود و در حال حاضر وضعيت خوبی دارم. دو ماه دیگر تمریناتم را روی 
تشک آغاز می کنم. وضعيت روحی خوبی دارم و باید ببينم در آینده چه 
اتفاقاتی می افتد.« بر اساس اعلام پزشکان، یزدانی کمتر از دو ماه دیگر 

تمرینات خود را از سر خواهد گرفت.

معرفی بی مزد و منت شهدا
کارش گلزني است، لقبش آقاي گل دو دوره ليگ برتر فوتبال، طبيعي است 
که وقتي گل نزند و موقعيت خراب کند، مورد انتقاد قرار می گيرد و باز هم 

طبيعي است که برخي مواقع بابت این انتقادها از کوره در برود، اما ...
علي عليپور چه در زمان آقای گلي ليگ برتر و چه این روزها و هفته ها که 
کم گل مي زند، یک کار را فراموش نکرده و آن  هم نمایش عکس یک شهيد 
بعد از هر گلي است که به ثمر می رساند. در روزهایي که برخي چهره ها و 
قهرمانان ورزش کشور در زمين دشمن بازي و خيلي راحت جلاي وطن 
می کنند تا در زیر پرچمي به غير از ایران دنبال کسب مقام و مدال باشند، 
دیدن چنين صحنه هایی جاي اميدواري دارد. بطور حتم وقتي عليپور گلزني 
می کند، جمعيتي ميليوني از شادي سر از پا نمی شناسند و این جمعيت 
چندده ميليوني وقتي گلزنش��ان را می بينند که بدون هيچ منتي تصویر 
یک شهيد را نمایش می دهد، بدون تردید لحظه ای  به فکر فرو می روند که 
امنيت و آسایشي را که امروز از آن بهره مند هستيم ثمره خون جواناني است 
که از بزرگ ترین سرمایه خود گذشتند تا این کشور و مردم آسوده باشند. 
علي عليپور بی منت و مزد برخلاف تمام دستگاه هایی که باید فرهنگ شهدا 
را ترویج کنند و ميلياردي براي ای��ن کار بودجه می گيرند، مروج فرهنگ 
شهداست. ای  کاش بقيه هم اندکي بيشتر به پرچم ایران و کشورشان تعصب 

و عرق داشتند. خسته نباشي آقاي گلزن، خدا قوت پهلوان.

 طباطبایی، رئيس فدراسيون بسکتبال 
در نشست خبری عنوان کرد

هدفمان صعود به دور دوم المپيک است
نشسـت خبری رئيس فدراسيون بسـکتبال برگزار شـد و رامين 
طباطبایی ابراز اميدواری کرد تيم ملی بسکتبال ایران در بازی های 
المپيـک 2020 موفق به صعود به جمع هشـت تيم برتر دنيا شـود. 
رامين طباطبایی در ابتدای نشست خود با خبرنگاران به نقش رسانه در 
پيشرفت برنامه های فدراسيون اشاره کرد: »در این دو سال رسانه ها حمایت 
خوبی از ما داشتند و نقدهایشان کارساز بود. هميشه سعی مان بر این بوده 
که با رسانه ها تعامل خوبی داشته باشيم. همواره خواستار روشنگری بودیم 
و می خواستيم کار با خرد جمعی پيش برود، این سياست فدراسيون است. 
البته فدراسيون در 10 سال اخير فرصت های زیادی را از دست داد، در حالی 

که سایر رشته ها از این فرصت برای پيشرفت استفاده کردند.«
 صعود 5 پله ای 

رئيس فدراسيون بسکتبال در خصوص مش��کلات اقتصادی فدراسيون 
متبوعش گفت: »فدراس��يون را با دلار ۴۵00 تومانی تحویل گرفتم، اما 
دلار چند برابر شده و در این شرایط مدیریت بسيار سخت است. با این حال 
به رغم این تورم زیاد هيچ یک از برنامه هایمان لغو نشد و تمام اعزام ها انجام 
شد. در سال 9۷ بسکتبال 3۲ اعزام برون مرزی داشت درحالی که در گذشته 
کل اعزام ها در یک سال بين 10 تا 1۲ اعزام بوده، ولی در مدیریت جدید 
اعزام ها سه برابر شده است. این مس��ئله ثابت می کند بسکتبال در حال 
حرکت است. این موضوع در انتخابی المپيک نمود پيدا کرد و جایگاه ایران 
در رنکينگ جهانی از ۲۷ به ۲3 ارتقا یافت. صعود پنج پله ای  برای ما واقعاً 
ارزشمند است و در آسيا هم صدرنشين هستيم. کسب سهميه المپيک 
برایمان حکم مدال طلا را داشت و حتی از مسئولان ورزش خواستيم از تيم 

ملی به عنوان تيم قهرمان تجليل شود.« 
وی با تأکيد بر برنامه ریزی ویژه با توجه به شرایط عنوان کرد: »استراتژی 
ما مسابقه محور است. در این مدت تلاش کردیم برای پيشرفت بسکتبال با 
توجه به شرایط اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی راهی بيابيم. ما نمی توانيم 
مثل امریکا، آلمان، ژاپن و چين مسابقه برگزار کنيم. به همين خاطر مسابقه 
را محور توسعه قرار می دهيم و تا مسابقه ای  نباشد کسی جذب بسکتبال 
نمی شود. مسابقات ویترین بسکتبال است و افزایش گروه ها و بازی ها به 

پيشرفت این رشته کمک می کند.«
   برنامه ویژه المپيک 

رامين طباطبایی به سؤال جوان در خصوص برنامه ریزی ویژه برای المپيک 
اینگونه پاسخ داد: »در بسکتبال از همه رش��ته های تيمی زودتر سهميه 
گرفتيم. به همين خاطر از وزارت خواستار بودجه ویژه شدیم. منتها با همين 
بودجه فعلی هم طبق برنامه پيش می رویم. اردوهای تيم ملی بعد از ليگ 
تشکيل می شود و با توجه به اسپانسرهایی که داریم بازی های تدارکاتی مان 
را مشخص کرده ایم. چهار دعوتنامه رسمی از کشورهای کانادا، ژاپن و چين 
)دو دعوت نامه( به دستمان رسيده است. البته بحث اعزام به کانادا به خاطر 
بعد مصافت هنوز قطعی نشده و کادر فنی در این باره تصميم  می گيرد. برای 
اجرای برنامه ها مشکلی نداریم و آنها را در خور و شأن تيم المپيکی ایران 
پيش خواهيم برد. ضمن اینکه ما از وزارت و کميته ملی المپيک درخواست 
بودجه بيشتر کردیم، چراکه الان بسکتبال بانوان هم فعال شده است. البته 
با همين بودجه اندک نيز بحث اعزام بانوان روی زمين نمانده است. بهترین 
تيم های جهان به المپيک می آیند، باید واقع بين باشيم. هدف گذاری ما در 
المپيک صعود از گروه و رسيدن به جمع هشت تيم اول المپيک است. در جام 
جهانی و به ویژه بازی با اسپانيا نشان دادیم بهترین عملکرد را در بين تيم های 

آسيایی داریم. بسکتبال ایران به پوست اندازی نياز دارد.« 
   شاهين طبع می ماند

رئيس فدراسيون بسکتبال با اشاره به نقش مهران شاهين طبع در موفقيت تيم 
ملی و ادامه همکاری با او اظهار داشت: »سرمربی تيم ملی تا پایان شهریورماه 
با ما قرارداد دارد، ولی خودش می تواند تغييراتی در کادر ایجاد کند. با این حال 
هيچ ابایی از استفاده از مربيان خارجی نداریم، اما مربی که تأثيرگذار و مفيد 
باشد. این مسئله در باشگاه ها اثربخش تر خواهد بود، ولی با توجه به وضعيت 
موجود مربی ایرانی را ترجيح می دهيم، چراکه نتایج به دست آمده توسط 
مهران شاهين طبع دست کمی از مربی خارجی ندارد. شاهين طبع به عنوان 
یک مربی شاخص می تواند در رأس تيم ملی باشد. اگر الان مربی خارجی بياید 
تا اردیبهشت سال آینده باید بيکار بماند و بازی ها را ببيند و با فرهنگ ما آشنا 
شود.« طباطبایی همچنين از رسانه ها خواست که در بحث استفاده از مربيان 
خارجی بسکتبال را با هيچ رشته ای  مقایسه نکنند: »بسکتبال را با رشته های 
دیگر مقایسه نکنيد. واليبال برای آوردن مربی مثل ولاسکو باید ماهانه ۲۵هزار 
دلار هزینه  کند، ولی ما برای آوردن 10 مربی تراز اول بسکتبال دنيا باید ماهانه 
1۵0 هزار دلار بپردازیم. قطعاً کار واليبال آسان تر است، اما این مسئله اصلًا 
برای بسکتبال ایران مقرون به صرفه نيست. باید به مربی تراز اول به اندازه 1۵0 
هزار دلار امکانات هم بدهيم که این امکانات را نداریم که این مشکل فوتبال 
هم هست. ما سعی می کنيم فعلاً این پول را برای زیرساخت ها هزینه کنيم و 
بعد مربی خارجی بياوریم. باید بيش از پيش روی، روی زیرساخت ها و تأمين 
امکانات کار کنيم. الان نداشتن یک سالن اس��تاندارد در مرکز شهر یکی از 

مشکلات ماست که اصلاً برای بسکتبال ایران خوب نيست.«
   قانون ملاک است

حضور مربيان تيم ملی در تيم های باشگاهی موضوع دیگری بود که در نشست 
خبری مطرح شد: »پتانسيل بس��کتبال ایران مشخص است. یک باشگاه 
متمول نمی تواند بيش از سه، چهار مربی شاخص را مدنظر قرار دهد. نمی توان 
باشگاه ها را از نيروهای انسانی محروم کرد، چراکه کمبود نيروی انسانی داریم. 
از نظر آیين نامه حضور مربيان ملی در باشگاه ها مشکلی ندارد، ولی ممکن 
است برخی افراد ذهنيت دیگری داشته باشند.« رامين طباطبایی دخالت 
سرمربی تيم ملی در تصميمات کميته انضباطی فدراسيون را رد کرد: »در 
خصوص بازی ذوب آهن و شهرداری گرگان باید بگویم که تيم گرگان ساعت 
1:30 بامداد پنج شنبه به اصفهان رسيد و ما باید انصاف را رعایت می کردیم. 
به همين خاطر بازی را به جمعه موکول کردیم و به باشگاه ذوب آهن هم اطلاع 
دادیم. فکر می کردیم محيط ورزشی است، نه ميدان جنگ. یک مسئله ساده 
بود، ولی روز جمعه همه پشت در ماندند. این کاری غيراخلاقی از طرف باشگاه 
ذوب آهن بود. برگزاری یک بازی با یک روز تأخير، مشکلی برای بسکتبال 
ایران ایجاد نمی کند. از رفتار مدیران باشگاه ذوب تعجب می کنم، ولی ما باید 
قانون را اجرا کنيم.« جلوگيری از شرط بندی علت توقف انتشار آمار آنلاین 
بازی های ليگ عنوان ش��د: »به خاطر مسائل ش��رط بندی، گذاشتن آمار 
آنلاین روی سایت را متوقف کردیم، چراکه به ما گزارش دادند این آمار ابزار 
شرط بندی شده، اما گویا فایده ای  نداشته و با شروع نيم فصل دوم قطعاً دوباره 

آمار آنلاین بازی های ليگ را منتشر می کنيم.«
فریده شجاعی، نایب رئيس فدراسيون بانوان هم ش��رایط بسکتبال بانوان را 
اینگونه تشریح کرد: »بسکتبال بانوان ۴0 سال از حضور در ميادین بين المللی 
محروم بود، ولی با تأیيد لباس بانوان فرصت برای پيشرفت آنها فراهم شد. با 
سند راهبردی پيش می رویم و فدراسيون نگاه جنسيتی به بسکتبال ندارد. اگر 
کمبودی وجود دارد، به خاطر بحران اقتصادی در کش��ور است. خوشبختانه 

بسکتبال بانوان به بعد حرفه ای  رسيده و افتخارات بزرگی کسب کرده است.«

آینده مبهم مدافع عنوان قهرمانی 

کالدرون هم مدعی شد!

چالش جدی پيش روي شطرنج 

پهلوان زاده: تابع سياست های نظام هستيم
شـایعه تغييـر 

دنيا حيدري
      بازتاب

تابعيت عليرضا 
بـه  فيروزجـا 

حقيقت تبدیل شد! 
چندی پيش بود که خبرهایی در خصوص تغيير 
تابعيت سوپراستاد بزرگ شطرنج ایران مطرح شد، 
خبری که حالا با تصميم شطرنج باز ایران برای 
حضور در مسابقات ش��طرنج سریع و برق آسای 
قهرمانی جهان پررنگ تر شده است، چراکه بعد از 
اتفاقات هفته گذشته و حضور شطرنج بازان ایران 
)طباطبایی و مقصودلو( در مسابقه با نمایندگان 
رژیم صهيونيستی، فدراسيون شطرنج از اعزام 
پسران شطرنج باز به مسابقات جهانی منصرف 
ش��د و تصميم فيروزجا که برای حضور در این 
مس��ابقات این روزها در فرانسه بس��ر می برد بر 
شایعاتی که پيش��تر رئيس فدراسيون شطرنج 
رد کرده بود، دامن می زند. پهلوان زاده که بعد از 
مطرح شدن شایعه تغيير تابعيت فيروزجا گفته 
بود احتمالاً این شطرنج باز برای فصل آینده در 
یک تيم فرانسوی حضور داشته باشد و بحث تغيير 
پرچم مطرح نيس��ت و او فقط به دنبال دریافت 
اقامت است حالا با اعتراض به فدراسيون جهانی 
آنچه را که پيشتر منکر شده بود، تأیيد می کند: 
»هر ورزشکاری که از ایران بخواهد به مسابقات 
اعزام شود نياز به مجوز شورای برون مرزی دارد 
که این ش��ورا با توجه به احتمال وقوع حواشی 
برای ملی پوشان، مجوز حضور آنها در مسابقات 

جهانی شطرنج را صادر نکرده که بعد از این اتفاق 
فيروزجا تصميم می گيرد به صورت انفرادی در 
این مسابقات شرکت کند که س��عی داریم او را 
منصرف کنيم. فيروزجا نفر اول شطرنج ایران در 
رنگينگ جهانی و یکی از بهترین  شطرنج بازان 
کشور است. فدراس��يون شطرنج همچون دیگر 
فدراسيون ها تابع سياست های نظام جمهوری 
اسلامی ایران است و ما در هيچ شرایطی حاضر 
نيس��تيم منافع کش��ور عزیزمان ایران به خطر 
بيفتد. به همين دليل برایمان پذیرفتنی نيست 
که فيروزجا بخواهد با پرچم فيده در این مسابقات 
شرکت کند و اعتراض خود را نيز در همين راستا 
به فدراس��يون جهانی اعلام کرده ای��م.«  با این 
حال پرواضح است که فدراس��يون شطرنج این 
روزها با چالشی جدی مواجه است، خصوصاً که 
بعد از آنچ��ه هفته پي��ش رخ داد، وزارت ورزش 
اخطاری کتبی از نمایندگان مجلس دریافت کرد. 
پژمانفر، نماینده  مردم مشهد و کلات در این باره 
باره گفت:»صحبت های مقصودلو و طباطبایی 
در خصوص بی اطلاعی نس��بت ب��ه رویارویی با 
حریف صهيونيستی، توهين به مخاطب است. 
مگر می شود مسابقاتی قرعه کشی و نام حریفان 
اعلام شود، اما ورزش��کاران ندانند با چه حریفی 
مس��ابقه می دهند؟ این مسئله مهمی است و ما 
منتظر هستيم تا مسئولان مربوط و وزارت ورزش 
درباره موضوعات اخير توضيحات خود را به صورت 

دقيق ارائه دهند.«

روزشمار مرد آرژانتينی نيمکت پرسپوليس آغاز شده است. کالدرون       چهره
آخرین روزهای خود را در ایران سپری می کند و بعد از بازی با نساجی 
راهی کشورش می شود، حتی بليتش هم به مقصد بوینس آیرس اوکی شده که البته دوسره بودن آن به 
نتيجه دادن تلاش های مدیران پرسپوليس بستگی دارد.  کالدرون، استراماچونی نيست؛ مدیران فوتبال 
ایران مدیر نيستند که داستان ها همه به یک شکل و تکراری پيش می رود و تمام آنها به پایانی ناخوشایند 
ختم می شود. به سرمربی پرسپوليس نمی توان برچسب سرکشی زد. طبق قرارداد او باید همان ابتدای 
کار قسط اول خود را دریافت می کرد. قسطی که با وجود سه مرحله پرداختی توسط انصاریفرد بعد از 
روی کار آمدن، هنوز1۲0هزار دلار آن باقی مانده که کالدرون برای دریافتش اولتيماتوم داده و تنها تا 
روز جمعه و بعد از بازی با نساجی حاضر به صبوری است. تازه به شرط آنکه برای دریافت قسط دوم حاضر 
به دادن فرجه به مدیران پرسپوليس باشد و نخواهد قبل از بازگشت دوباره 
به جمع سرخپوشان برای پيگيری بازی های نيم فصل دوم پولش را بگيرد. 
خرده ای به کالدرون نمی توان گرف��ت. او یک دوجين وعده های عملی 
نشده شفاهی هم دارد که شاهکار عرب، مدیر قبلی است، کسی که این 
روزها در جایی دیگر مشغول رقم زدن شاهکارهای تازه است. انصاریفرد 
که توانسته مرد آرژانتينی سرخپوشان را تا به امروز مدیریت کند و 
مانع از قهر و انتقادهای او در رسانه ها شود، حالا نه فقط باید قسط 
اول را تس��ویه و فکری برای پرداخت قسط دوم )300هزار دلار( 
کند، بلکه باید چاره ای نيز برای وعده های شفاهی مدیر قبلی در 
خصوص پاداش ها بيندیشد، آن  هم در اندک فرصت باقيمانده تا 
جمعه که خداحافظی کالدرون بعد از بازی با نس��اجی، سلام 
دوباره او را به دنبال داشته باشد.  حق با سرمربی سرخپوشان 
است. او که ش��روع خوبی نداش��ت حالا با نتایج قابل قبول 
پرسپوليس را به یک قدمی صدر جدول رسانده، آن  هم با 
بيش��ترین برد، به طوری که دیگر هيچ یک از تصميمات 
عجيب او با انتقاد مواجه نمی شود. حالا اما دور، دور اوست. 
مربی ای که قرار بود قرارداد 8۵0هزار دلاری خود را در 
سه قس��ط 300 هزار دلاری دریافت کند، اما با وجود 
گذشت 16 هفته از ليگ، حتی یک قسط خود را هم کامل 
دریافت نکرده و اگر تا پایان هفته نيز باقيمانده قسط اول 
را بگيرد هنوز هم زبانش می تواند ب��رای عدم دریافت 
قسط دوم دراز باش��د. این در حالی است که کالدرون 
حالا علاوه بر مطالباتش، خواهان جذب سه بازیکن 
ب��رای تقوی��ت تيم��ش در نيم فصل دوم اس��ت. 
پرس��پوليس از لحاظ مالی در شرایط سختی قرار 
دارد و نه توان نه گفتن به کالدرون را دارد و نه توان 
مهيا کردن شرایط را. در این وضعيت آینده مدافع 
عنوان قهرمانی در روزهایی که بار دیگر 
تصوی��ر مدع��ی را از خود ب��ه نمایش 
گذاش��ته، مبهم و نگران کننده تر از هر 

زمان دیگری است!

اين دعواهای پولکی ديگر برای استقلال نان نمی شود
انتخاب مديران شايسته برای باشگاه ها 

مشکلات را کاهش می دهد 
انتخاب مدیر و نوع مدیریت در سرنوشت 
باش��گاه ها بس��يار تأثيرگذار اس��ت. اگر 
انتخاب ها براساس شایستگی ها، آگاهی 
و نگاه حرفه ای  نس��بت به مجموعه مورد 
نظر باش��د قطعاً بخش اعظم مش��کلات 
کاه��ش می یابد. منتها چنين ش��رایطی 
وجود ندارد؛ عده ای  در این فضای بی نظم 
برای خودش��ان نظمی را تعریف کرده اند 
که کاملًا به نفع شان اس��ت. این افراد به 
طرق مختلف از س��وءمدیریت ها، سوءاس��تفاده کرده و فش��ارهایی را 
اعمال می کنند. ضمن اینکه برخی از وزارت ورزش و جوانان هم تحت 
تأثير این فشارها قرار می گيرند و به سوءاستفاده کنندگان امتيازهایی 
می دهند. علاوه بر این هر کسی که وزیر ورزش می شود، نگاه ویژه ای به 
فوتبال دارد در صورتی که فوتبال نيز در چش��م وزیر ورزش باید مثل 
سایر رشته ها باشد. درست است که فوتبال یک پدیده استثنایی در دنيا 
محسوب می ش��ود، اما نباید همه انرژی وزیر را بگيرد. به خاطر همين 
نگاه ویژه در درجه اول وزیر ورزش زیر سؤال می رود، با هواداران درگير 
می شود و با رسانه ها به مشکل می خورد. در آشفته بازار فوتبال متأسفانه 
کمتر می بينيم که مسئولان برای آرام کردن فضا درایت به خرج دهند! 
در حالی که انتظار می رود مسئولان و مدیران با تدابيری منطقی اجازه 
بحرانی شدن اوضاع را ندهند. آنها باید از حواشی که خواسته یا ناخواسته 
به وجود آمده، پرهيز کنند. در این بخش انتخاب مدیران حائز اهميت 
است. باید مدیرانی در رأس باش��گاه های پرطرفدار دولتی قرار بگيرند 
که حواشی را بشناسند، اطلاعات رسانه ای  کافی داشته باشند و ذائقه 
هواداران را بدانند. خواسته های طرفداران در فوتبال مهم است. برخی 
از مدیران رفتارهای پوپوليستی دارند و هرچه هواداران می گویند انجام 
می دهند، برخی دیگر نيز خلاف آنها عمل می کنند و توجهی به هواداران 
ندارند. شرایط خوبی بر فوتبال باشگاهی حاکم نيست و حتی اگر مدیری 
هم بخواهد کار کند، اجازه نمی دهند. در واقع باید بگویيم که دست هایی 
درکارند که برای رسيدن به اهداف شان حاضرند هر کاری انجام دهند. 
در حقيقت برای این افراد معلوم الحال منافع ش��ان و رس��يدن به آنها 
اولویت اصلی است. برای رسيدن به اهداف شان هم خود را وکيل  وصی 
باشگاه های پرطرفدار نشان می دهند و کارشان را پيش می برند. در چنين 
اوضاعی مدیریت کلان ورزش باید به این موضوعات اهتمام داشته باشد 
و در صورت بی توجهی دودش به چشم فوتبال می رود. از آنجا که مدیران 
براساس لياقت و شایستگی هایشان انتخاب نمی شوند، طبيعی است که 
از انجام وظایف خود شانه خالی  کنند. متأسفانه به خاطر سوءمدیریت ها 
عملکرد مدیران مورد بررس��ی و تحليل قرار نمی گيرند. در بحث رفتن 
استراماچونی مسائل زیادی مطرح شده؛ او به ایران بازنمی گردد و اگر هم 
بخواهد برگردد، نمی تواند آب ریخته را جمع کند. علاوه بر این افرادی 
که خود را سخنگوی باشگاه می خوانند، گویا نمی خواهند بپذیرند که 
استراماچونی آنها را بازی داده است. حرف هایی که در این مدت زده شده 
بهانه دست استراماچونی داده، به طوری که او حتی در مصاحبه هایش 
نيز با وکلایش مشورت می کند و براساس معادلات حقوقی حرف می زند. 
آقایانی که خود را مدیر می نامند در این قضيه با ادبيات رسانه ای  دهه های 

گذشته اظهارنظر می کنند.
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کارشناس مدیریت فوتبال


